
UCHWAŁA NR XIX/224/2025 
RADY MIEJSKIEJ W PRUDNIKU 

z dnia 28 kwietnia 2025 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. 
poz. 1465, 1572, 1907 i 1940) oraz art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. 
poz. 870) Rada Miejska w Prudniku uchwala, co następuje: 

§ 1. Po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miejska w Prudniku, 
postanawia uznać petycję Nr Or-II.152.2.2024 z dnia 12 marca 2025 r. w sprawie funkcjonowania placu zabaw 
przy ul. Jagiellońskiej w Prudniku za zasadną. 

§ 2. Uzasadnienie rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3. O sposobie rozpatrzenia petycji Przewodniczący Rady Miejskiej w Prudniku zawiadomi wnoszącego 
petycję. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady 
Miejskiej 

 
 

Zygmunt Trojniak 
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Uzasadnienie 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w związku z petycją wspólnot mieszkaniowych 
Ratuszowa 1, Ratuszowa 1A, Rynek 7/7 zwróciła się do Burmistrza o przedstawienie sytuacji 
funkcjonowania placu zabaw we wskazanym w petycji miejscu. W szczególności jaki jest stan techniczny 
urządzeń zabawowych i rekreacyjnych na placu zabaw we wskazanym rejonie; jeśli były przeprowadzane 
jakiekolwiek remonty urządzeń zabawowych należało wskazać terminy ich wykonania oraz kosztów z tym 
związanych; czy istnieje możliwość likwidacji niektórych elementów urządzeń zabawowych 
wykorzystywanych niekoniecznie z ich przeznaczeniem , np. stolik zamontowany w piaskownicy; czy jest 
możliwość innego usytuowania ławek, w taki sposób, aby uniemożliwiał korzystanie z nich w sposób 
niezgodny z ich przeznaczeniem „pod przykryciem” zieleni lub innych obiektów; czy w związku ze 
zgłaszanymi interwencjami dotyczącymi zakłócania porządku publicznego rozważano kwestię usunięcia 
ławek z tego miejsca; czy zieleń, którą obsadzony jest obszar placu zabaw jest pielęgnowana oraz z jakiego 
powodu nie wykonano zobowiązania wskazanego w piśmie GKIV.2021.1.7.2023 z 12 maja 2023 roku dot. 
wycinki drzewa. 

Kolejnym pismem Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej zwróciła się do Komendy 
Powiatowej Policji w Prudniku o przedstawienie informacji dotyczących interwencji podejmowanych przez 
Policję na wniosek w/w wspólnot mieszkaniowych w zakresie zakłócania porządku publicznego przez 
osoby korzystające z placu zabaw zlokalizowanego przy budynkach tych wspólnot i ul. Jagiellońskiej. 
Według składających petycje w miejscu zlokalizowanego placu zabaw odbywają się między innymi nocne 
spotkania i biesiady młodzieży w trakcie których spożywany jest alkohol oraz zakłócana jest cisza nocna. 
Zwrócono się również o odpowiedź, czy w związku z podejmowanymi przez składających petycję 
zgłoszeniami podejmowane są dodatkowe działania prewencyjne w tym rejonie miasta. 

Burmistrz Prudnika w odpowiedzi na zapytania Komisji stwierdził, że stan urządzeń zabawowych jest 
dobry, ich przeglądy odbywają się w stałych terminach. Po otrzymaniu pisma Komisji zlecono usunięcie 
stolika wewnątrz piaskownicy. Kwestie związane z zielenią wykonywane są zgodnie z obowiązującymi 
zasadami i wytycznymi Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, a wskazane w petycji drzewo zostało 
usunięte. Zdaniem Burmistrza przeniesienie ławek w inne miejsce nie przyniesie zamierzonych efektów. 

Powiatowa Komenda Policji odnosząc się do pisma Komisji stwierdziła, że sytuacja opisana w petycji 
znana jest Policji, jednak brak prawidłowego reagowania na ujawnione wykroczenia , które w większości 
przypadków są anonimowe powodują, że znaczna część podejmowanych interwencji wiąże się z brakiem 
konsekwencji prawnych wobec osób zakłócających porządek publiczny. Policja w przypadku potwierdzenia 
spożywania napojów alkoholowych w tym miejscu kara mandatami lub kieruje wobec osób spożywających 
alkohol wnioski o ukaranie do Sądu. Również stwierdza się, że w wyniku podejmowanych działań 
prewencyjnych odnotowano znaczący spadek wykroczeń w rejonie wskazanego placu zabaw. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej po przeanalizowaniu zgromadzonego materiału 
ustaliła, że na terenie miasta występuje szereg miejsc, na których dochodzi do łamania przepisów prawa 
w tym w szczególności związanych ze spożywaniem napojów alkoholowych w miejscach publicznych, np. 
miejsce wskazane w petycji, ulica Sobieskiego, Park Miejski, Plac Wolności i inne. Po analizie zdarzeń 
wydaje się zasadnym wykorzystanie monitoringu miejskiego do bieżącego diagnozowanie sytuacji w tych 
miejscach oraz codzienne ich patrolowanie przez Policję i Straż Miejską. 

Komisja wskazała, że koniecznym jest spotkanie Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 
Publicznego z Burmistrzem Prudnika, przedstawicielami Powiatowej Komendy Policji, Straży Miejskiej, 
oraz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w celu zdiagnozowania problemu 
spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych i w konsekwencji rozważenie, czy 
nie zachodzą przesłanki do wprowadzenia na terenie gminy ograniczeń związanych z dostępnością do 
alkoholu, które dopuszcza ustawa z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.  
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